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2020. június 14. 

Isten magja=Isten igéje 

 

Lekció: Máté 13:1-8 és 19-23           

 

Textus: „Azon a napon nagy üldözés kezdődött a jeruzsálemi gyülekezet ellen, és az apostolok 

kivételével mind szétszóródtak Júdea és Samária területén… Akik pedig szétszóródtak, elmentek, és 

hirdették az igét.” (Apostolok Cselekedetei 8:1 és 4) 

 

Kedves Testvéreim! 

 

 A mai példázatban Jézus képeket, metaforákat használt azért, hogy különböző 

talajtípusokat mutasson be, amelyeket az emberi szívekre vonatkoztatott, miközben az Isten 

igéjét a maghoz hasonlította.  

Az első talajtípus, amiről Jézus beszélt, az útfél. Ezt azokra vonatkoztatta Krisztus, akik 

hallják a mennyek országának igéjét, de nem értik. Az úton, legyen az akár földút vagy beton, 

nem marad meg a mag, nem tud kikelni, nem lesz belőle egészséges növény. Akiknek a szíve az 

útfélre hasonlít, azokhoz eljön a gonosz, és elragadja azt, ami a szívükbe van vetve.  

Vannak, akiknél sziklás helyre esik a mag, ez a második talajtípus. A növény gyorsan 

kikel, amikor azonban kisüt a nap, a növény elszárad, mert nincs mélyen meggyökerezve. Jézus 

ezt azokra vonatkoztatta, akik hallják az igét, de nem gyökereznek meg mélyen Őbenne a 

hitben. Ezért amint nyomorúság támad az ige miatt, azonnal eltántorodnak Krisztustól. Az ő 

szívük kemény, mint a szikla, Isten igéje lepereg róluk. 

A harmadik, amiről Jézus beszélt, a tövises talaj. A tövisek hamar felnőnek, és 

megfojtják a magot. A gaz elszívja az éltető nedvességet és a tápanyagokat a magtól, ezért a jó 

növény elhal. A tövises talaj azt a fajta emberi szívet jelképezi, amelyik szintén hallja az igét, de 

e világ gondja és a gazdagság csábítása megfojtja az igét, és nem hoz termést. 

A negyedik és egyben utolsó talajtípus, amiről Jézus beszélt a jó talaj. Ha lelkileg 

gyümölcsöző életet akarsz élni, a jó hír az, hogy megteheted. Jézus mondja: „Boldogok, akik 

éheznek és szomjaznak az igazságra, mert ők megelégíttetnek.” (Mt.5:6) Ha igazán 

gyümölcsöző életet akarsz élni, akkor fel kell szántanod és elő kell készítened a szíved talaját 

Isten igéjének befogadására. Gyökeret kell verned a krisztusi hitben, meg kell maradnod az élet 

nehézségei és viszontagságai között, ki kell húzogatnod a világi gazdagság és aggódás 

tövisbokrait és a lelki gazdagságra kell törekedned. Ha ezt megteszed, akkor jó lesz a szíved 

talaja arra, hogy gazdagon teremjen benned az Isten igéje. Jézus azt mondta, hogy az egyik 

százannyit, a másik hatvanannyit, a harmadik harmincannyit terem. Amikor az életed 

harmóniában van Isten akaratával, akkor csodálatos eredmény születik. 

Szeretnék megosztani veletek valamit, amit az Úr mutatott és tanított az elmúlt néhány 

hónapban, amíg nem tudtunk összejönni személyesen az istentiszteleteken. Mindenekelőtt el 

kell, mondjam nektek, hogy nem szeretem ezeket az online, előre felvett istentiszteleteket. Soha 

nem voltam oda azért, hogy kamerával felvegyék a szolgálataimat és azokat online-on meg 

lehessen nézni. Bár a mai világban nagyon elterjedtek ezek a szolgálatok, mégis igen vigasztaló 

számomra hallani, hogy sok lelkipásztor kollégáim szintén nem lelkesedik azért, hogy 



2 

 

felvegyék és közzé tegyék online-on a szolgálataikat. Nagyon nehéz egy kamerának prédikálni, 

mivel a keresztyénséget, a keresztyén hitet közösségben éljük meg, és sokkal szívesebben látlak 

titeket a padokban, és érezni a jelenléteteket. Így vagyunk közösségben az Atya, a Fiú és 

Szentlélek Istennel és közösségben egymással. Éppen ezért nagyon vártam már azt, hogy abba 

hagyhassam ezeket az online istentiszteleteket, áhítatokat és visszajöjjünk ide az Isten házába, 

hogy személyesen együtt dicsérjük az Urat. Isten azonban bármilyen helyzetből ki tudja hozni a 

legjobbat. Még az elején, amikor törölnünk kellett minden szolgálatot és eseményt itt az 

egyházunknál –ez még visszamegy a márciusi hónapra– Isten szólt a szívemhez egy történeten 

keresztül, amely az Apostolok Cselekedeteiről írt könyv 7-ik és 8-ik részében van, amikor 

Istvánt megkövezik és mártírhalált hal. Isten igéje ezt mondja: „Azon a napon nagy üldözés 

kezdődött a jeruzsálemi gyülekezet ellen, és az apostolok kivételével mind szétszóródtak Júdea 

és Samária területén… Akik pedig szétszóródtak, elmentek, és hirdették az igét.” (Ap.Csel. 8:1 

és 4) Az egy nagyon nehéz időszak volt az akkori Krisztust követők számára.  

Mi is elmondhatjuk, hogy az elmúlt három hónap szintén nagyon nehéz volt és sokunk 

számára sok kihívás volt benne. Bár nem üldöztek minket, a Krisztusban való hitünkért –hála 

legyen ezért Istennek–, mégis ez az egész járvány igen ijesztő volt, és még az is, és sokan 

aggódunk azért, hogy mi fog még történni. Amit az Úr mutatott nekem az elmúlt hónapokban 

az az, hogy bár az első keresztyéneknek fel kellett adniuk a mindennapi, megszokott életüket –

az üldöztetés miatt–, mégis Isten nagyszerű célok elérésében használta őket a nagy nehézségek 

és megpróbáltatások közepette. Az Úr a dicsőségére használta azt az időt és nehéz 

körülményeket, hogy igéje terjedjen Júdeában és Samáriában. A keresztyének arra lettek 

„kényszerítve” –e sajnálatos üldöztetés által–, hogy terjesszék, hirdessék Isten igéjét bárhová is 

mentek. Én is azt éreztem, hogy bár soha nem akartam igazán ezeket az online istentiszteleteket 

és áhítatokat, de az Úr „rákényszerített” arra, hogy megcsináljam azért, hogy szent igéje minél 

több emberi szívhez eljusson a 21-ik század technológiáján keresztül.  

Bár a végére egész jól belejöttem ugyan a videók készítésébe, de nagyon örülök annak, 

hogy most együtt vagyunk és személyesen megoszthattam veletek mindazt, amit Isten a 

szívemre helyezett és tanított. Azonban csak tudjátok, még mindig nem vagyok oda az online 

szolgálatokért, viszont tudom azt is és Isten meggyőzött abban, hogy Ő mindent fel tud 

használni arra, hogy az igéje terjedjen és minél több ember halljon Jézus Krisztusról és 

növekedjen a hitben.      

Ma reggel arra szeretnélek bátorítani, hogy figyelj oda az Úr hangjára, hogy hol akar 

téged használni, hogy áldás legyél és az Ő igéjét hirdesd mások számára. Talán nem lesz 

könnyű, amit akar, hanem éppen hogy megpróbáltató lesz, azonban tudd, hogy használni tud 

téged az Ő dicsőségére és mások áldására.  

Az Úr Jézus segítsen meg, hogy gyümölcsöző életet élj, és sok gyümölcsöt teremjél, és 

hirdesd Isten igéjét az Ő dicsőségére. Ámen.  

 

Szeretettel Krisztusban: 

 Ft. dr. Krasznai Csaba   


